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Grupperådsmøde i 2. Lyngby Optaya Gruppe 

Tirsdag den 27. Januar 2015 

På Spejdermarken, Gedvad 45 
 
 
 

Inden mødets start var der fællesspisning med deltagelse af ca. 20 spejdere og ledere, ca. 20 
forældre og ca. 25 børn. Efterfølgende så børnene film, mens mødet blev afholdt.  
 
Valg af dirigent og referent: 
Formand for bestyrelsen Birgit Dyrholm bød velkommen. 
Kristian Jensen blev valgt som dirigent. 
Lisbeth Thorn blev valgt som referent. 
Dirigenten konstaterede, at grupperådsmødet var rettidigt indkaldt. 
 
Beretning fra bestyrelsen og ledergruppen: 
Der henvises til de udsendte beretninger (udsendt med indkaldelsen og findes senere i 
referatet.) Bestyrelsens beretning og ledergruppens beretninger blev alle godkendt. 
 
Fremlæggelse af årsregnskabet og status for 2014 til godkendelse: 
Ud over den udsendte beretning, kunne Eske fortælle, at der i år både har været større 
indtægter og udgifter end budgetteret. Gruppen har fået flere medlemmer og har haft større 
overskud på loppemarkederne end forventet. Der har derudover været udgifter til et nyt 
materialerum, efter at de tre små trekanthytter er revet ned. Gladsaxe kommune har ydet 
tilskud til dette, og Johannes Fog har også bidraget. 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Forslag:  Skal vi stoppe loppemarkedet og i stedet hæve kontingentet?  
Bestyrelsen mener, at de årlige loppemarkeder er en rigtig god indtægt for gruppen. Det er også 
en god måde for spejdere og forældre at bidrage lidt til gruppens arbejde og få snakket med de 
øvrige forældre, og så er det hyggeligt at stå og sælge på selve loppemarkedsdagen. Desværre 
har der ikke været særlig stor forældreopbakning. Det har været de samme familier, der har 
ŘŜƭǘŀƎŜǘ ƎŀƴƎ Ǉň ƎŀƴƎΦ  έhǾŜǊƭƻǇǇŜǊƴŜέ ς de forældre, der har det overordnede ansvar for 
afviklingen af det - har været overbebyrdede med mange timers arbejde i forbindelse med 
loppemarkederne. Afviklingen af loppemarkederne kræver 90 indsatser på 1 år. Dvs. at hvis man 
har 3 børn, så bør man deltage 4-5 gange på et år. I år har 2 familier endte med at måtte deltage 
med 33 indsatser.  
Bestyrelsen foreslår derfor, at vi stopper med loppemarkederne, og at kontingentet hæves med 
340,- kr. årligt for aktive spejdere og 200,- kr. for udeboende SU berettigede. 
Kontingentforhøjelsen dækker ikke helt indtægterne fra loppemarkederne, men da vi har et 
mere i år, kommer budgettet til at passe. 
Herefter var der en diskussion blandt forældrene, om hvorvidt vi skulle fortsætte. Mange syntes, 
at loppemarkederne var en god ide, men at de ofte havde så mange andre aftaler. Forslaget gik 
til afstemning. 16 forældre var for kontingentforhøjelse og 3 var imod. Vi melder os derfor ud af 
ordningen. Dog har vi forpligtet os til at stå for et loppemarked i uge 24. Sæt allerede nu kryds i 
kalender (søndag i uge 23, onsdag, fredag eller lørdag i uge 24) så vi kan være mange der hjælper 
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på det sidste loppemarked. 
 
Vedtagelse af budget for 2015: 
Budgettet blev vedtaget med de nye kontingentændringer og lavere indtægt fra loppemarked. 
 

 
De årlige kontingentsatser for 2015 er dermed 

 

Medlemskategor i Samlet Deraf kontingent Deraf turkontingent 

Almindeligt aktive 2000 1340 660 

Udeboende SU berettigede 113

0 

800 330 

Passive over 25 år 600 600  
Ledere (lovpligtigt minimum) 75 75  

 

 
Fastsættelse af antallet af bestyrelsesmedlemmer: 
Bestyrelsens forslag om 4-5 forældre (lidt færre end i den nuværende bestyrelse), 4-5 ledere 
samt 4-5 unge blev vedtaget. 
 
Valg til bestyrelsen: 
Forældre: Peter Breum og Lisbeth Thorn blev genvalgt. Dorte Gram blev nyvalgt. 
Morten Poulsen og Bettina Skytte ønskede ikke genvalg. 
Unge: Maja Justesen og Line Hillerup blev genvalgt. 
Ledere: Claus Kenberg og Mette Heinsbæk Larsen blev genvalgt. 
 

Funkti on Navn Valgt Telefon 

Gruppeleder Jan Justesen 2013 44 44 84 86 

Formand Birgit Dyrholm 2014 27 12 67 60 

Kasserer Eske Sparsø 2014 60 61 06 67 

Forældrerepræsentant Dorte Gram 2015 24 44 00 84 

Forældrerepræsentant Lisbeth Thorn 2015 25 81 61 55 

Forældrerepræsentant Peter Breum 2015 44 49 03 57 

Forældrerepræsentant Henrik Gjerster 2014 40 18 75 49 

Forældrerepræsentant Helle-Marina Oxfeldt 2014 61 10 12 14 

Suppleant Kristian Jensen 2013 20 95 13 03 

Lederrepræsentant Jacob Hedelund Sørensen 2014 35 85 24 33 

Lederrepræsentant Heidi Hill erup 2014 32 10 88 08 

Lederrepræsentant Jeppe Justesen 2014 60 93 80 54 

Lederrepræsentant Claus Kenberg 2015 50 60 48 49 

Lederrepræsentant Mette Heinsbæk-Larsen 2015 44 98 37 28 

Ung i bestyrelsen Nanna Devantier 2014 45 88 68 37 

Ung i bestyrelsen Line Hillerup 2015 25 79 46 52 

Ung i bestyrelsen Maja Justesen 2015 23 25 40 74 

Revisor Jakob Thaysen Rørbech 2015  

Revisorsuppleant Bitten Grove Poulsen 2015  
 

 

Valg af gruppens 2 medlemmer til korpsrådet:  
Ronja Smith og Nanna Devantier blev valgt. 
 
Valg af gruppens 5 medlemmer af divisionsrådet: 
Mette Heinsbæk-Larsen, Jan Justesen, Helle-Marina Oxfeldt, Maja Justesen og Lisbeth Thorn. 
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Valg af revisor og revisorsupleant: 
Jakob Thaysen Rørbech blev genvalgt som revisor, og Bitten Grove Poulsen blev valgt som 
revisorsupleant. 
 
Godkendelse af gruppens udviklingsplan: 
Den blev godkendt. 
 
Beretning fra større arrangementer tilknyttet gruppen jf. §54 (i lovene for DDS): 
Ingen beretning. 
 
Eventuelt: 
En stor ros til de engagerede ledere. 
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Udviklingsplan - 2. Lyngby Optaya - 2015 
 

I 2. Lyngby Optaya har vi klare værdier og retningslinjer for hvilken gruppe vi ønsker at være. Vi bestræber os på 

at sikre, at når vi træffer beslutninger ï store, som små ï så går de i en retning, som understøtter dette sæt af 

værdier. Ganske kort fortalt er det ikke i 2. Lyngby Optaya at ôman går til spejderô 

ï hos 2. Lyngby Optaya ï der ER man spejder. 
 

Denne tilgang, er gældende for alle, både børn, unge, og ledere. Vi skal være 

spejdere, og vi skal lave spejderarbejde. Vi skal have det sjovt, opbygge venskaber, 

og få menneskelige og praktiske færdigheder gennem vores spejderliv. 
 

I 2. Lyngby Optaya, handler det således om at balancere dagsordener og beslutninger, så 

de understøtter dette værdigrundlag - herunder at sikre en stærk ledergruppe, en solid 

økonomi, en god administration, det rette medlemsantal, og en tæt forældrekontakt. 
 

Vores værdier findes altid i 2. Lyngby Optayas lederhåndbog: 
 

�‡ Vi er her fordi det er sjovt 
 

�‡ Vi har aktiviteter og traditioner som understøtter spejder ideen og Indianerteamaet. 
 

�‡ Vi har en gennemgående pædagogisk tråd, på tværs af stammerne. 
 

�‡ Vi har klare forventninger til hinanden og er gode til at håndtere problemstill inger. 
 

�‡ Vi er en rummelig gruppe med plads til forskelli gheder, og hvor alle føler de er en del af 

fællesskabet. 
 

�‡ Vi arbejder med realiserbare ideer. 
 

�‡ Vi samarbejder på tværs af stammerne 
 

�‡ Vi sætter den kulinariske oplevelse højt 
 

�‡ Vi er gode til  at guide nye ledere. 
 

�‡ Vi er et godt og genkendeligt brand 
 
 
 

  


